

# **Patient Information leaflet (PIL)**

## **Lolip 20 & 40 mg coated tablets**

### **Atorvastatin (as Calcium)**

**Read all of this leaflet carefully before you start taking this medicine because it contains important information for you (POM).**

- Keep this leaflet. You may need to read it again.
- If you have any further questions, ask your doctor or pharmacist.
- This medicine has been prescribed for you only. Do not pass it on to others. It may harm them, even if their symptoms are the same as yours.
- If any of the side effects get serious, talk to your doctor or pharmacist. This includes any possible side effects not listed in this leaflet.

**This medicine is not intended for children below 10 years of age**

#### **In this leaflet:**

1. What Lolip is and what it is used for.
2. Before you take Lolip.
3. How to take Lolip.
4. Possible side effects.
5. How to store Lolip.
6. Contents of the pack and other further information.

#### **What do I have to know about the medicine?**

- This medicine contains lactose and therefore should not be used in patients suffering from sensitivity to lactose and/or impaired ability to break down lactose and/or impaired ability to absorb glucose or galactose.
- Be sure to maintain a low-cholesterol diet and to perform physical activity in addition to use of this medicine.

For information on side effects, please see section 4.

## **1. What Lolip is and what it is used for**

#### **Pharmacotherapeutic group:**

Statins – HMG-CoA reductase enzyme inhibitors.

#### **Therapeutic indications:**

- To reduce elevated blood lipid levels (cholesterol and triglycerides) and increase HDL.
- To prevent cardiovascular diseases (such as: myocardial infarction and/or stroke) in patients at high risk for a primary event.
- In patients with a coronary heart disease, Lolip reduces the risk of myocardial infarction, stroke, hospitalization due to heart failure, angina pectoris and/or need for catheterization.

## 2. Before you take Lolip

### **Do not take Lolip if:**

- ☒ You are sensitive (allergic) to the active ingredient or to any of the other ingredients contained in the medicine or to other medicines from this family.
- ☒ You are suffering from an active liver disease or if you have persistent elevation of blood transaminase levels.
- ☒ You are pregnant or breastfeeding, planning to become Pregnant or to breastfeed.
- ☒ You are a woman of child-bearing age and you do not use Reliable contraception.
- ☒ Do not use the medicine in children below 10 years of age and in girls who have not yet started menstruating.
- ☒ You are taking cyclosporine, telaprevir (for the treatment of Hepatitis c), or combination of tipranavir and ritonavir (for the Treatment of the aids virus).
- ☒ You are suffering from a disease of the skeletal muscles.

### **Do not take the medicine without consulting a doctor before commencing treatment:**

- ☒ If you are suffering, or have suffered in the past, from impaired function of the liver or kidneys or from a brain hemorrhage.
- ☒ If you regularly consume large quantities of alcoholic beverages.

### **Special warnings regarding use of the medicine:**

! If you are sensitive to any food or medicine, inform the doctor before taking the medicine.

! Before commencing treatment with the medicine, a liver function test should be performed.

! During treatment with the medicine, liver function and cholesterol level tests should be performed.

! Inform the doctor that you are taking this medicine before undergoing any kind of surgery (including dental surgery).

! Statins may increase the risk of diabetes in patients who are in a risk group; these patients require blood sugar level monitoring.

**If you are taking, or have recently taken, other medicines, including non-prescription medicines and nutritional supplements, tell the doctor or pharmacist.** It is particularly important to inform the doctor or pharmacist if you are taking:

- Medicines that in combination with atorvastatin increase its blood concentration and may increase the risk of muscle pain:  
Antibiotics, such as: erythromycin, clarithromycin, fusidic acid, other cholesterol-lowering preparations (e.g., fibric acid derivatives, nicotinic acid), antifungal preparations from the azole group (e.g., itraconazole), boceprevir (for treatment of hepatitis C), colchicine (for gout), anti-HIV medicines (protease inhibitors) such as: saquinavir, ritonavir, darunavir, fosamprenavir, lopinavir and nelfinavir.
- Medicines that in combination with atorvastatin increase its blood concentration:  
diltiazem (for the heart and blood vessels), rifampin (antibiotic) (when taken simultaneously with atorvastatin), amlodipine (for treatment of high blood pressure).
- Medicines that in combination with atorvastatin lower its blood concentration:  
efavirenz (e.g., Stocrin), rifampin (antibiotic) when not administered in proximity to atorvastatin, antacids (containing magnesium or aluminum).
- medicines whose blood concentration rises when administered in combination with atorvastatin:

Oral contraceptives containing norethindrone or ethinylestradiol, digoxin (for the heart) – you should be monitored.

- If you are taking anticoagulants (warfarin) – coagulation factors should be monitored.
- Do not eat grapefruit or drink grapefruit juice during the course of treatment with the preparation.

Do not take Lolip together with the following medicines:

- Cyclosporine, telaprevir (for treatment of hepatitis C) or a combination of tipranavir and ritonavir (for treatment of the AIDS virus).

### **Use of the medicine and food**

Swallow the tablet whole with a small amount of water. The medicine can be taken with or without a meal.

Maintain a low-cholesterol diet during the course of treatment with this medicine.

Do not eat grapefruit or drink grapefruit juice during the course of treatment with the preparation.

### **Use of the medicine and alcohol**

During the course of treatment with the medicine, do not drink excessive amounts of alcohol (see section 2, subsection "Do not take the medicine without consulting a doctor before commencing treatment").

### **Pregnancy and breastfeeding**

Do not use the medicine if you are pregnant or breastfeeding, planning to become pregnant or breastfeed.

### **Important information about some of the ingredients in this medicine:**

The tablets contain lactose, which is a type of sugar. If you have been told by your doctor that you have intolerance to some sugars, contact your doctor before taking this medicinal product.

## **3. How to take Lolip**

- Always take according to the doctor's instructions!
- The dosage and treatment regimen will be determined by the doctor only.
- **This medicine is not intended for children below 10 years of age.**
- Complete the treatment regimen recommended by the doctor.
- Even if there is an improvement in your health, do not discontinue treatment with the medicine without consulting a doctor.
- Reduction of the dosage should generally be done gradually.

### **Attention!**

- ✓ Wait at least two hours between taking this medicine and taking antacids.
- ✓ **Do not exceed the recommended dose!**
- ✓ The tablet must not be crushed/halved/chewed, since it is film-coated.

### **If you took an overdose or if a child has accidentally swallowed the medicine,**

immediately proceed to a hospital emergency room and bring the package of the medicine with you.

**If you forget to take the medicine at the required time,** take a dose as soon as you remember, but never take a double dose!

Adhere to the treatment regimen as recommended by the doctor.

- Do not take medicines in the dark! Check the label and the dose each time you take medicine. Wear glasses if you need them.
- If you have further questions regarding use of the medicine, consult the doctor or pharmacist.

#### **4. Possible Side Effects:**

As with any medicine, use of Lolip may cause side effects in some users. Do not be alarmed when reading the list of side effects. You may not suffer from any of them.

#### **Discontinue take of the medicine and refer to a doctor immediately if:**

- You develop a severe allergic reaction which causes swelling of the face, tongue and throat and you suffer from breathing difficulties (rare).
- You develop a severe skin reaction, including peeling and swelling of the skin, blisters on the skin, mouth, eyes, or genitals and fever (rare).
- You develop a rash with pink-red spots on the palms of the hands and soles of the feet (rare).
- You develop muscle weakness, muscle tenderness or pain, and if you simultaneously feel bad and have a high fever. This may result from muscle tissue breakdown which can be life-threatening and cause kidney problems (rare).
- You suffer from sudden bleeding or bruises – this may indicate liver problems. Refer to the doctor immediately for advise (very rare).

#### **Additional side effects:**

**Common side effects** – inflammation of the nasal passages, sore throat, nose bleed, allergic reaction, increased blood sugar levels (if you have diabetes, continue to strictly monitor blood sugar levels), increase in blood creatine kinase, headache, nausea, constipation, flatulence, indigestion, diarrhea, joint and muscle pains, back pain, blood test results that indicate impaired liver function.

**Uncommon side effects** – loss of appetite, weight gain, decreased blood sugar levels (if you have diabetes, continue to strictly monitor blood sugar levels), nightmares, insomnia, dizziness, numbness or tingling in the fingers and toes, decreased sensation of pain or touch, altered sense of taste, memory loss, blurred vision, ringing in the ears/head, vomiting, hiccups, abdominal pain, pancreatitis (which may cause severe abdominal pain), liver inflammation, rash, itching, urticaria, hair loss, neck pain, muscle fatigue, fatigue, feeling unwell, weakness, chest pain, swelling of the ankles (edema), fever, white blood cells in the urine.

**Rare side effects** – visual disturbances, unexpected bleeding and bruising, yellowing of the skin and whites of the eyes, tendon injury.

**Very rare side effects** – hearing loss, enlargement of the breasts in men and women. Side effects reported with use of other statins – sexual function difficulties, depression, shortness of breath, persistent cough, fever, diabetes.

#### **Reporting of side effects**

- ❖ If any of the side effects gets serious, or if you notice any side effects not listed in this leaflet, please tell your doctor or pharmacist.
- ❖ To report any side effect(s) directly to ministry of health, using the on-line reporting form at the following link: <https://www.pharmacy.moh.ps/index/Form/Language/ar> & to the company web site <https://www.beitjalapharma.com>

## **5. How to store Lolip**

- Keep the medicine out of the reach of children.
- Store at temperature between 15-30°C.
- Do not take this medicine after the expiry date shown on the carton. The expiry date refers to the last day of that month.
- Do not throw away any medicines via waste water or household waste. Ask your pharmacist how to throw away medicines you no longer use. These measures will help protect the environment.

## **6. Contents of the pack & other further information:**

### **What Lolip contains:**

Lolip 20: Each coated tablet contains Atorvastatin (as Calcium) 20 mg

Lolip 40: Each coated tablet contains Atorvastatin (as Calcium) 40 mg

### **What Lolip looks like and contents of the pack:**

- Lolip 20 mg tablets are white biconvex film coated tablets with no discoloration. They are available in a box containing 30 coated tablets.
- Lolip 40 mg tablets are white biconvex divided film coated tablets with no discoloration. They are available in a box containing 28 coated tablets.

### **Marketing authorization holder:**

Product License held by Beit Jala Pharmaceutical Company

81, Al-Madaress Str., P.O.Box 58, Beit Jala –Palestine

<http://www.beitjalapharma.com>

### **Manufactured by:**



**Beit Jala Pharmaceutical Co.**

81, Al-Madaress St.

P.O.Box 58

Beit Jala - Palestine

<http://www.beitjalapharma.com>

This leaflet was last revised in May 2021, version number 1401200-5

# نشرة معلومات المريض لوليب 20 و 40 ملغم أقراص مغلفة أتورفاستاتين كملح الكالسيوم

- اقرأ النشرة كاملة بعناية قبل تناول هذا الدواء لأنه يحتوي على معلومات مهمة بالنسبة لك (ملزم بوصفة طبية).
- احتفظ بهذه النشرة. قد تحتاج لقراءتها مرة أخرى.
  - إذا كان لديك أي أسئلة أخرى، اسأل طبيبك أو الصيدلي.
  - تم وصف هذا الدواء لك فقط. لا تعطيه للآخرين. قد يضرهم، حتى لو كانت أعراضهم مشابهة لأعراضك.
  - إذا حدث لك أي آثار جانبية، راجع طبيبك أو الصيدلي. يتضمن ذلك أي آثار جانبية محتملة غير مدرجة في هذه النشرة.

هذا الدواء غير مخصص للأطفال دون عمر 10 سنوات

## في هذه النشرة:

1. ما هو لوليب وما هي دواعي استعماله
2. قبل القيام بتناول لوليب
3. كيفية استعمال لوليب
4. الآثار الجانبية المحتملة.
5. كيفية تخزين لوليب
6. محتويات التعبئة وغيرها من المعلومات الأخرى.

## ماذا يتوجب عليّ معرفته بخصوص الدواء؟

- يحتوي هذا الدواء على اللاكتوز ولهذا لا ينبغي استعماله لدى المرضى الذين يعانون من حساسية للاكتوز و/أو خلل في القدرة على تفكيك اللاكتوز و/أو خلل في القدرة على امتصاص الجلوكوز أو الجلاكتوز.
- يجب اتباع حمية قليلة الكوليسترول وإجراء نشاط بدني بالإضافة لاستعمال هذا الدواء.

لمعلومات عن الآثار الجانبية، راجع الفقرة 4.

## 1. ما هو لوليب وما هي دواعي استعماله

### المجموعة العلاجية:

ستاتينات- مثبطات الانزيم HMG-CoA Reductase.

### دواعي الاستعمال:

- لتقليل مستويات الدهون المرتفعة في الدم (الكوليسترول و الترايغليسيريدات) و لرفع HDL.
- لمنع أمراض القلب والأوعية الدموية (مثل: احتشاء عضلة القلب و/أو سكتة دماغية) لمرضى لديهم خطورة زائدة لحادث أولي.
- للمرضى الذين يعانون من مرض قلبي تاجي، يقلل لوليب من خطورة ظهور احتشاء عضلة القلب، سكتة دماغية، المبيت في المستشفى نتيجة قصور في القلب، ذبحة صدرية و/أو الحاجة لإجراء قسطرة.

## 2. قبل القيام بتناول لوليب

### لا تتناول لوليب إذا:

- ☒ كنت حساساً للمادة الفعالة أو لأي من مكونات الدواء الأخرى التي يحتويها الدواء أو لأدوية أخرى من نفس الفصيلة.
- ☒ كنت تعاني من مرض كبدى فعال أو عند وجود ارتفاع مستمر في مستويات إنزيمات ترانس أميناز في الدم.
- ☒ كنت حاملاً أو مرضعة، تخططين للحمل أو للرضاعة.
- ☒ كنت امرأة في سن الخصوبة ولا تستعلمي وسائل ملائمة لمنع الحمل.
- ☒ لا يُستعمل الدواء لدى الأطفال دون عمر 10 سنين ولدى الفتيات اللواتي لم يبلغن بعد.

- ✗ كنت تتناول سايكوسبورين , تيلابريفير (لعلاج التهاب الكبد C), أو مشاركة تيبيرانافير و ريتونافير (لعلاج فيروس الايدز).
- ✗ كنت تعاني من مرض في عضلات الهيكل العظمي.

#### **لا تتناول الدواء بدون استشارة الطبيب قبل بدء العلاج:**

- ✗ اذا كنت تعاني أو عانيت في الماضي من خلل في وظيفة الكبد أو الكلى أو من نزيف دماغي.
- ✗ اذا كنت تستهلك كميات كبيرة من المشروبات الكحولية بشكل منتظم.

#### **تحذيرات خاصة متعلقة باستعمال الدواء:**

- ! اذا كنت حساساً لأي طعام أو لأي دواء, أبلغ الطبيب قبل تناول الدواء.
- ! قبل بدء العلاج بالدواء يجب إجراء فحص لوظائف الكبد.
- ! خلال فترة العلاج بالدواء, يجب إجراء فحوص وظائف الكبد ومستويات الكوليسترول.
- ! أبلغ الطبيب عن تناولك لهذا الدواء قبل إجراء أي عملية جراحية (بما في ذلك جراحة الأسنان).
- ! قد تزيد الستاتينات من خطورة ظهور السكري لدى المرضى المصنفين ضمن فئة الخطورة, يتطلب لدى هؤلاء المرضى حاجة لمراقبة مستويات السكر في الدم.

#### **اذا كنت تتناول, أو تناولت مؤخراً أدوية أخرى بما في ذلك الأدوية التي تصرف بدون وصفة طبية والمكملات الغذائية, أبلغ الطبيب أو الصيدلي.** من المهم بشكل خاص إبلاغ الطبيب أو الصيدلي اذا كنت تتناول:

- الأدوية التي مشاركتها مع أتورفاستاتين تزيد من تركيزه في الدم وقد تزيد من خطورة حدوث ألم عضلي:
- المضادات الحيوية, مثل: ايريثرومايسين, كلاريثرومايسين, حمض الفيسيد, مستحضرات أخرى لتخفيض الكوليسترول (مثل: مشتقات حمض الفيبريك, حمض النيكوتين), مضادات الفطريات من فصيلة الأزول (مثل: اتراكونازول), بوسبيريفير (لعلاج التهاب الكبد C), كولشيسين (لمرض النقرس), أدوية مضادة لفيروس الايدز (مثبطات البروتياز) مثل: ساكوينافير, ريتونافير, دارونافير, فوسامبرينافير, لوبينافير, نيلفينافير.
- الأدوية التي مشاركتها مع أتورفاستاتين تزيد من تركيزه في الدم:
- ديلتيازيم (للقلب والأوعية الدموية), ريفامبين (مضاد حيوي) (عندما يؤخذ بنفس الوقت مع أتورفاستاتين), أمبوديبين (لعلاج ارتفاع ضغط الدم).
- الأدوية التي مشاركتها مع أتورفاستاتين تقلل من تركيزه في الدم:
- ايفافيرينز (مثل: ستوكرين), ريفامبين (مضاد حيوي) عندما لا يعطى بوقت قريب من أتورفاستاتين, مضادات الحموضة (المحتوية على المغنيسيوم أو الألمنيوم).
- الأدوية التي يرتفع تركيزها عندما يتم مشاركتها مع أتورفاستاتين:
- حبوب منع الحمل المحتوية على نورايثينديرون أو ايثينيل استراديول, ديجوكسين (للقلب) - يجب أن تكون تحت المراقبة.
- اذا كنت تتناول مضادات التخثر (وارفارين) - يجب مراقبة عوامل التخثر.
- لا تأكل الجريبفروت أو تشرب عصير الجريبفروت خلال فترة العلاج بهذا الدواء.
- لا تتناول لوليب مع الأدوية التالية:
- سايكوسبورين, تيلابريفير (لعلاج التهاب الكبد C) أو مشاركة تيبيرانافير و ريتونافير (لعلاج فيروس الايدز).

#### **استعمال الدواء والطعام:**

- أبلع القرص كاملاً مع كمية قليلة من الماء. بالامكان تناول الدواء مع الأكل أو بدون.
- حافظ على حمية قليلة الكوليسترول خلال فترة العلاج مع هذا الدواء.
- لا تأكل الجريبفروت أو تشرب عصير الجريبفروت خلال فترة العلاج بهذا الدواء.

#### **استعمال الدواء والكحول:**

- خلال فترة العلاج بهذا الدواء, لا تشرب كميات مفرطة من الكحول (انظر القسم 2- بند " لا تتناول الدواء بدون استشارة الطبيب قبل بدء العلاج")

#### **الحمل والرضاعة:**

- لا تتناولي الدواء إذا كنت في فترة الحمل أو الرضاعة, تحظين للحمل أو للرضاعة.

**معلومات مهمة عن بعض مكونات هذا الدواء:**

تحتوي الأقراص على اللاكتوز، وهو نوع من السكر. إذا أخبرك طبيبك بأن لديك عدم تحمل لبعض أنواع السكريات، اتصل بالطبيب قبل تناول هذا الدواء.

### 3. كيفية تناول لوليب

- تناول الدواء دائماً وفق تعليمات الطبيب!
- يتم تحديد الجرعة وطريقة العلاج من قبل الطبيب فقط.
- هذا الدواء غير مخصص للأطفال دون عمر 10 سنوات.
- يجب استكمال العلاج الموصى به من قبل الطبيب.
- لا توقف العلاج بالدواء دون استشارة الطبيب حتى لو طرأ تحسن على صحتك.
- تقليل الجرعة يجب ان يتم عادة بشكل تدريجي.

#### تنبيه!

- ✓ انتظر لمدة ساعتين بين تناول هذا الدواء ومضادات الحموضة.
- ✓ لا تتجاوز الجرعة الموصى بها!
- ✓ لا تسحق /تشطّر/تمضغ القرص، لأنه قرص مغلف.

إذا تناولت جرعة مفرطة أو إذا بلع الطفل الدواء عن طريق الخطأ، توجه فوراً الى غرفة الطوارئ في المستشفى وأحضر علبة الدواء معك.

إذا نسيت تناول الدواء في الموعد المحدد، تناول الجرعة حالما تتذكر، لكن لا تقم بمضاعفة الجرعة!  
يجب المواظبة على العلاج كما موصى به من قبل الطبيب.

- لا تتناول الأدوية في الظلام! تحقق من الملصق والجرعة في كل مرة تتناول فيها الدواء. ضع النظارات إذا لزم الأمر.
- إذا كان لديك أي أسئلة إضافية تتعلق باستعمال الدواء، استشر الطبيب أو الصيدلي.

### 4. الآثار الجانبية المحتملة:

كم هو الأمر مع أي دواء، استعمال لوليب قد يسبب آثاراً جانبية لدى بعض المستعملين. لا تندهش من قائمة الآثار الجانبية. قد لا تعاني أياً منها.

#### أوقف تناول الدواء وراجع الطبيب على الفور إذا:

- تطور لديك رد فعل تحسسي شديد الذي يسبب انتفاخ الوجه واللسان والحلق وكنت تعاني من صعوبات في التنفس (نادراً).
- تطور لديك رد فعل جلدي شديد الذي يشمل تقشر وانتفاخ في الجلد، حويصلات على الجلد أو في الفم وفي العينين أو في الأعضاء التناسلية وحرارة (نادراً).
- تطور لديك طفح مع بقع زهري- حمراء على راحتي اليدين والقدمين (نادراً).
- تطور لديك ضعف عضلي، رقة أو ألم في العضلات، و إذا كنت تشعر بنفس الوقت بسوء ولديك حرارة مرتفعة. هذا الأمر قد ينتج من تفكك نسيج عضلي الذي من شأنه أن يشكل خطراً على الحياة وأن يسبب مشاكل في الكلية (نادراً).
- كنت تعاني من نزيف مفاجئ أو كدمات – هذا الأمر قد يدل على مشاكل في الكبد. استشر الطبيب على الفور (نادراً جداً).

#### آثار جانبية إضافية:

آثار جانبية شائعة – التهاب الممرات الأنفية، التهاب الحلق، رعاف، رد فعل تحسسي، ارتفاع مستويات السكر في الدم (إذا كنت مريضاً بالسكري، استمر بمتابعة مستويات السكر في الدم بحرص)، ارتفاع الكرياتينين كيناز في الدم، صداع، غثيان، إمساك، انتفاخ، سوء هضم، إسهال، آلام مفصالية وعضلية، ألم في الظهر، نتائج فحوصات الدم التي تشير الى خلل في وظيفة الكبد.

آثار جانبية غير شائعة – فقدان الشهية للطعام، زيادة الوزن، انخفاض مستويات السكر في الدم (إذا كنت مريضاً بالسكري، استمر بمتابعة مستويات السكر في الدم بحرص)، كوابيس، أرق، دوام، الشعور بالخدران أو التميل في أصابع اليدين والقدمين، تدني الشعور بالألم أو اللمس، تغير في حاسة المذاق، فقدان الذاكرة، تشوش في الرؤية، طنين الأذنين/الرأس، تقيؤ، حازوقة، ألم في البطن، التهاب في البنكرياس (الذي قد يسبب ألم شديد في البطن)، التهاب في الكبد، طفح، حكة، شرى، تساقط الشعر، ألم في الرقبة، إعياء عضلي، إعياء، الشعور بالمرض، ضعف، ألم في الصدر، انتفاخ في الكاحلين (وذمة)، حرارة، خلايا دم بيضاء في البول.



آثار جانبية نادرة – اضطرابات في الرؤية, نزيف وكدمات غير متوقعة, اصفرار الجلد واصفرار بياض العين, إصابة الأوتار.

آثار جانبية نادرة جدا – فقدان السمع, تضخم الثديين لدى النساء والرجال.  
الآثار الجانبية التي تم الإبلاغ عنها عند استعمال ستاتينات أخرى – صعوبات في الأداء الوظيفي الجنسي, اكتئاب, ضيق في التنفس, سعال مستمر, حرارة, سكري.

#### الإبلاغ عن الآثار الجانبية

- ❖ إذا كانت أي من الآثار الجانبية خطيرة، أو إذا لاحظت أي آثار جانبية غير مدرجة في هذه النشرة، يرجى إخبار طبيبك أو الصيدلي.
- ❖ للإبلاغ عن أي أثر جانبي مباشرة لوزارة الصحة، عن طريق تعبئة نموذج الإبلاغ الإلكتروني على الرابط التالي:  
<https://www.pharmacy.moh.ps/index/Form/Language/ar> و الموقع الإلكتروني للشركة  
<http://www.beitjalapharma.com>

#### 5. كيفية تخزين لوليب:

- احفظ الدواء بعيدا عن متناول الأطفال.
- احفظ الدواء على درجة حرارة ما بين 15- 30°م.
- لا تتناول هذا الدواء بعد تاريخ انتهاء الصلاحية المبين على العلبة الخارجية. يشير تاريخ انتهاء الصلاحية إلى اليوم الأخير من ذلك الشهر.
- لا تتخلص من أي أدوية عن طريق مياه الصرف الصحي أو النفايات المنزلية. اسأل الصيدلي عن كيفية التخلص من الأدوية التي لم تعد تستخدمها. هذه المعايير سوف تساعد على حماية البيئة.

#### 6. محتوى العبوة ومعلومات إضافية

##### ماذا يحتوي لوليب:

لوليب 20: كل قرص مغلف يحتوي أتورفاستاتين ( كملح الكالسيوم) 20 ملغم  
لوليب 40: كل قرص مغلف على شكل كبسولة يحتوي أتورفاستاتين (كملح الكالسيوم) 40 ملغم

##### كيف يبدو لوليب ومحتوى التعبئة:

- أقراص لوليب 20 ملغم هي أقراص مغلفة ثنائية التحذب بيضاء مع عدم تغير في اللون. وهي متوفرة ضمن علبة تحتوي على 30 قرص مغلف.
- أقراص لوليب 40 ملغم هي أقراص مغلفة على شكل كبسولة ثنائية التحذب مقسمة بيضاء مع عدم تغير في اللون. وهي متوفرة ضمن علبة تحتوي على 28 قرص مغلف على شكل كبسولة.

##### اسم الشركة المالكة لحق التسويق وعنوانها:

ترخيص المنتج لدى شركة بيت جالا للأدوية  
81 ، شارع المدارس ، ص.ب 58 ، بيت جالا- فلسطين  
<http://www.beitjalapharma.com>

##### التصنيع لدى:



شركة بيت جالا لصناعة الأدوية

شارع المدارس رقم 81

ص . ب 58

بيت جالا / فلسطين

<http://www.beitjalapharma.co>

تم مراجعة هذه النشرة في أيار 2021, رقم الإصدار 5-1401200

